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Ukliďme Česko na Smolivecku 
12. a 19. 9. 2020

Každoročně se Smolivecké noviny zapojují do celorepublikové akce „Ukliďme Česko, 
ukliďme svět“. Ani letos jsme neváhali a přihlásili Smolivecké noviny do krásné akce 
na podporu čistého životního prostředí v republice. V dubnu bylo vše naplánované, letáky 
hotové, ale vláda nakonec zrušila všechny skupinové akce a vyhlásila nouzový stav, takže 
jsme úklid museli zrušit a čekat, co bude dál. Na úklid některých komunikací vyrazily 
v dubnu jen zaměstnankyně z MŠ a to v době, kdy byla zavřená školka z důvodu karantény. 
Byly pouze čtyři a tak neporušovaly žádné nařízení a trochu pomohly životnímu prostředí.

Náhradní termín úklidu byl celorepublikově stanoven na 12. září. Do tradičního úklidu 
se na Smolivecku zapojuje vždy alespoň 50 lidí, většinu tvoří místní myslivci. Ti se bohužel 
vyhlášeného podzimního termínu nemohli zúčastnit, protože měli hon. Bylo nám jasné, že 
to bude na počtu dobrovolníků hodně znát, ale to co nakonec přišlo, nikdo nečekal. Když 
jsme v 9 hodin ráno připravili pytle a rukavice na úklid, z dobrovolníků se dostavil jeden 
člověk. Chápeme, že lidé mohou být v dnešní době opatrní, navíc nám i místní turistický 
oddíl odvezl plno potenciálních dobrovolníků na výlet, ale takto žalostnou účast opravdu 
nikdo nečekal. Naštěstí se nakonec ukázala před úřadem dobrovolnice z Dožic, která přijela 
pro pytle a rukavice a přislíbila dalších 10 lidí, kteří jsou připraveni uklízet. Já jsem s paní 
Slavíčkovou vyrazila sama a společně jsme vyčistily alespoň cestu z Mladého Smolivce 
do Starého Smolivce. Dožičtí dobrovolníci vyčistili cestu na Čížkov, Čečovice a Mladý Smo-
livec. Od obce jsme opět obdrželi jako dárek vuřty, takže si je všichni zúčastnění mohli upéct 
a příjemně tak zakončit odpoledne.

Myslivecký spolek se také zachoval zodpovědně a úklid celé silnice II. třídy na našem 
katastru od Vůsí až k Chynínu a silnici z Radošic do Starého Smolivce provedl o týden 
později, a to 19. září. Sešlo se jich asi dvacet a i oni obdrželi odměnu v podobě klobás. 
Ve stejný den rovněž dobrovolníci, kteří nemohli z důvodu turistického zájezdu uklízet 
12. 9., vyrazili a posbírali odpadky okolo Budislavic. Sešlo se jich osm a také na závěr 
opékali. Sečteno, podtrženo – na jaře 4 děvčata, 12. 9. to bylo 12 lidiček a 19. 9. sbíralo 
20 myslivců a 8 turistů. Celkem se sešlo 44 dobrovolníků, kterým záleží na čistém prostředí 
našich obcí a to je určitě chvályhodné.

Ráda bych poděkovala 
všem dobrovolníkům, 
kteří se zapojili, a dou-
fám, že příští rok bude 
účast zase lepší a že bu-
deme moci sbírat všichni 
společně v jeden termín.

Veronika Kubová

další foto na str.12
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Významná jubilea
v listopadu 2020

Hřídelová Alena Dožice   60

Tůma František Starý Smolivec  60

Baštář Vlastislav Starý Smolivec  65

Zachatý Oldřich Dožice   71

Hřebejk Zdeněk  Mladý Smolivec 72

Jiroušková Eva  Radošice  73

Šišková Marie  Dožice   73

Košánová Eliška Dožice   76

Stupková Jiřina Starý Smolivec  81

Krejčová Marie  Dožice   86

Staňková Marie  Starý Smolivec  93

Zprávy z naší obce
Čtenáři si již určitě zvykli, že v této rubrice přinášíme 

zprávy, o čem jednalo zastupitelstvo, co schválilo, nebo 
neschválilo a co se plánuje do budoucna. V měsíci září bylo 
v plánu další výjezdní zasedání, tentokrát do Radošic. 
Všichni samozřejmě víme, jaká je situace ohledně 
koronaviru a že vstoupily v platnost opět různá opatření. 
V souvislosti s nimi bylo nutno jednání zastupitelstva 
absolvovat se zakrytými ústy a nosem, to znamená 
v rouškách. Tím bych chtěl hned na začátku poděkovat 
všem přítomným tedy jak hostům, tak zastupitelům, že 
nařízení dodržují.

Jednání započalo v 18 hodin body jako obvykle. Nejprve 
schválením programu, poté volbou ověřovatelů a určení 
zapisovatele a již jsme se mohli přesunout v jednání 
k důležitějším bodům. Nejprve jsme probrali rozpočtové 
opatření, které se ponejvíce týkalo nadcházejících voleb. 
Dalšími body, musím podotknout, byly nejvíce žádosti. 
V obci Dožice bylo firmě BusLine s.r.o. pronajato parkovací 
místo pro jeden autobus proti poště. Pan Kotalík nás 
požádal o příspěvek na natočení dokumentárního filmu 
ohledně Stavovského povstání, jehož historie se týká 
i našeho území a při Rekonstrukci bitvy Na Vraždě již 
nějaký obrazový materiál pořizoval. Po krátké debatě jsme 
se dohodli, že natočení filmu podpoříme částkou 5 000 Kč 
v případě, že nám pan Kotalík poskytne veškerý obrazový 
materiál pořízený Na Vraždě během rekonstrukce. V dalším 
bodě nás naši hokejisté, kterým co nevidět začne sezóna, 
požádali o příspěvek na úhradu ledové plochy a bylo jim 
poskytnuto 20 000 Kč na sezónu 2020/2021. Posledním 
schváleným bodem byl dodatek ke smlouvě s firmou Silnice 

Chmelíř, kterým se upravovala cena díla prostranství 
v Mladém Smolivci, jež se navýšila o 2 244,30 Kč bez 
DPH. Rovněž během jednání bylo několik bodů, které jsme 
brali na vědomí. Mezi tyto body patřil například lesní 
hospodářský plán, který je zpracováván a byl schválen 
Krajským úřadem a v tomto bodě nás i náš hajný pan 
Becher seznámil s hospodařením v lese v roce 2020. 
Následovaly dvě žádosti z Budislavic, ve kterých bylo 
požádáno o rozšíření veřejného osvětlení ve směru na Kase-
jovice, neboť zde vznikla dvě nová čísla popisná. Obec 
nechá zpracovat projektovou dokumentaci a osvětlení 
zařadí do plánu investic na následující období. Jak už to 
někdy bývá tak jsou i body a žádosti, které se neschválí. 
Mezi tyto body se zařadila i žádost paní Skuhravé 
o proplacení dveří do bytu v Radošicích v kampeličce. 
Jednání probíhalo celkem rychle a po krátké diskusi bylo 
jednání ukončeno.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem zúčastněným za 
pozornost, Fialům za poskytnutý azyl k jednání a všechny 
bych chtěl pozvat na poslední výjezdní jednání zastu-
pitelstva, které se bude konat v Budislavicích v termínu, 
který bude včas a řádně zveřejněn.

Jan Spour
místostarosta obce

Rozloučili jsme se
v měsíci září
Zdeněk Krátký, Mladý Smolivec

Přivítali jsme
v měsíci září

Dominik Zabala Laverde , Budislavice 

Zlatá svatba manželů Hřebejkových 
z Mladého Smolivce

Zlatou svatbu oslavili manželé Hřebejkovi z Mladého 
Smolivce. Byla to již druhá v pořadí pro letošní rok 
v Mladém Smolivci.

Manželé Hřebejkovi svůj svatební den před padesáti lety 
prožili 24. 9. 1970 v Praze. Své ano si řekli na Staro-
městské radnici. Paní Jana, rozená Smolíková, vyrůstala se 
svým bratrem Jirkou a rodiči v Praze. S panem Zdeňkem se 
seznámila v tanečních v roce 1966, a protože jim láska 
vydržela, rozhodli se strávit život spolu. Nejvíce ji baví 
aktivní pohyb, zahrádka, ráda čte, luští křížovky a sudoku. 
Vystudovala Střední všeobecně vzdělávací školu a celý život 
pracovala jako bankovní úřednice. Pan Zdeněk, rovněž 
rodák z Prahy, prožil své dětství se sestrou Janou a rodiči. 
Vystudoval Střední průmyslovou školu spojové techniky. Po 
škole pracoval na dálnopisném oddělení Hlavní pošty 
v Praze. Vojnu si odsloužil v Jincích a pak v Praze a po vojně 
nastoupil do státní správy jako technik, zastával zde různé 
funkce a propracoval se na experta pro výpočetní techniku. 
V důchodovém věku pracoval v Radě Seniorů ČR a byl 
členem Syndikátu novinářů ČR. Pan Zdeněk se věnuje stále 
práci na počítači, vede hasičskou kroniku, rád sleduje 
televizi, hlavně sportovní dění. Baví ho tenis a fotbal. 
Společně rádi cestují a po revoluci navštívili mnoho míst 
v Evropě, Asii i v Africe.

Manželé Hřebejkovi společně vychovali tři děti Martina, 
Lenku a Jitku. Největším pokladem jsou Zdeňkovi a Janě 
vnoučata Kristýna, Andrejka, Veronika, Luisa, Adélka, Míša 
a Pája a pravnučka Maya. Z Prahy se manželé Hřebejkovi 
odstěhovali v roce 2010 do Mladého Smolivce, kde si 

zamilovali hlavně podbrdskou krajinu a zdejší život. Dnes si 
již oba užívají zaslouženého důchodu a života na vesnici.

Manželé Hřebejkovi patří mezi páry, které mají to štěstí 
oslavit zlatou svatbu. Přejeme jim ještě jednou, aby oběma 
sloužilo pevné zdraví, aby měli ještě dlouho jeden druhého, 
vyhýbali se jim nemoci a naopak jim přálo štěstí a aby 
mohli společně oslavit ještě mnoho krásných výročí.

Eva Kubová
foto Luděk Blovský
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Kandidátní listina Kandidát Navrhující 
strana

Politická 
příslušnost

Přednostní hlasy Pořadí

číslo název příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Bernard Josef Ing. 55 STAN BEZPP 4 123 15,93 1.

74 ODS+TOP 09 Baxa Martin Mgr. 45 ODS ODS 3 373 9,14 2.

74 ODS+TOP 09 Mauritzová Ilona doc. PaedDr. Ph.D. 60 ODS ODS 3 023 8,19 3.

50 ANO Zarzycký Roman Mgr. 43 ANO ANO 2 436 6,23 4.

74 ODS+TOP 09 Pikner Richard MUDr. Ph.D. 48 TOP 09 TOP 09 2 265 6,13 5.

74 ODS+TOP 09 Salvetr Rudolf Mgr. 56 ODS ODS 2 188 5,93 6.

74 ODS+TOP 09 Ženíšek Marek PhDr. Ph.D. 41 TOP 09 TOP 09 1 957 5,3 7.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Čížek Pavel Ing. 56 STAN STAN 1 753 6,77 8.

74 ODS+TOP 09 Trylčová Radka Mgr. 45 ODS ODS 1 327 3,59 9.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Opltová Michaela Ing. 35 STAN STAN 1 168 4,51 10.

74 ODS+TOP 09 Karpíšek Pavel Ing. Mgr. 51 ODS ODS 1 148 3,11 11.

45 ČSSD Grűner Ivo 50 ČSSD ČSSD 1 087 10,68 12.

74 ODS+TOP 09 Krejsová Marcela JUDr. 62 ODS ODS 1 036 2,8 13.

19 Piráti Hais Pavel 37 Piráti Piráti 915 3,88 14.

45 ČSSD Látka Jan 66 ČSSD ČSSD 855 8,4 15.

50 ANO Strolený Pavel Bc. 46 ANO ANO 853 2,18 16.

50 ANO Záhoř Martin 47 ANO ANO 830 2,12 17.

63 KSČM Valenta Jiří PhDr. Ing. Mgr. et Mgr. DBA 54 KSČM KSČM 821 8,62 18.

45 ČSSD Emmerová Milada doc. MUDr. CSc. 75 ČSSD ČSSD 753 7,4 19.

50 ANO Vanka Petr 56 ANO ANO 731 1,86 20.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Picka Libor Ing. 56 STAN STAN 712 2,75 21.

74 ODS+TOP 09 Šašek Jan Mgr. 36 ODS ODS 644 1,74 22.

16 SPD Pošarová Marie Ing. 40 SPD SPD 639 5,95 23.

63 KSČM Bozděch Jan Ing. et Ing. Ph.D. 34 KSČM BEZPP 623 6,54 24.

19 Piráti Špoták Rudolf 37 Piráti Piráti 621 2,63 25.

74 ODS+TOP 09 Šašek Michal 41 ODS ODS 537 1,45 26.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Uhlík Jiří MBA 50 PRO PLZEŇ PRO PLZEŇ 471 1,81 27.

19 Piráti Chaloupka Milan JUDr. MBA, LL.M. 37 Piráti Piráti 428 1,81 28.

19 Piráti Ptáček Martin Ing. 34 Piráti Piráti 423 1,79 29.

50 ANO Šefl Kamil František Mgr. Bc. 53 ANO ANO 391 1 30.

50 ANO Javorský Pavel 53 ANO ANO 326 0,83 31.

50 ANO Rutová Miloslava Mgr. 72 ANO ANO 322 0,82 32.

19 Piráti Sequens Filip Bc. 38 Piráti Piráti 310 1,31 33.

19 Piráti Hanousek Jiří Ing. 45 Piráti Piráti 304 1,28 34.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Kylišová Jitka Bc. 47 Zelení Zelení 294 1,13 35.

50 ANO Fišer Petr 47 ANO ANO 277 0,7 36.

19 Piráti Pek Jiří Mgr. 33 Piráti Piráti 273 1,15 37.

74 ODS+TOP 09 Trůková Eva 47 ODS ODS 267 0,72 38.

16 SPD Šebesta Martin 41 SPD SPD 264 2,45 39.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Tichý Vladimír Ing. 47 PRO PLZEŇ PRO PLZEŇ 259 1 40.

50 ANO Kroc Vladimír Ing. 72 ANO ANO 220 0,56 41.

50 ANO Konvář František 45 ANO ANO 205 0,52 42.

50 ANO Kovařík Petr 27 ANO ANO 180 0,46 43.

50 ANO Pressl Karel Bc. 45 ANO ANO 156 0,39 44.

16 SPD Sekmilerová Drahuše 64 SPD SPD 137 1,27 45.

Zvolení kandidáti do zastupitelstva Plzeňského kraje Volby do zastupitelstev krajů konané 
dne 2.10. – 3.10.2020    

Volební obvod Mladý Smolivec
Kandidátní listina Platné hlasy Pořadí

číslo název celkem v %

50 ANO 2011 99 45,83 1

74 ODS s podp. TOP 09 a nez. star. 38 17,59 2

63 Komunistická str. Čech a Moravy 20 9,25 3

58 STAN, Zelení, PRO PLZEŇ 16 7,4 4

45 Česká str.sociálně demokrat. 14 6,48 5

19 Česká pirátská strana 10 4,62 6

16 Svoboda a př. demokracie (SPD) 8 3,7 7

9 KDU-ČSL, ADS A NESTRANÍCI 3 1,38 8

70 Trikolóra hnutí občanů 3 1,38 9

35 DSSS – Čistý kraj 2 0,92 10

1 BEZPEČNOST, ODPOVĚDNOST, SOLID. 1 0,46 11

65 Strana soukromníků ČR 1 0,46 12

68 Koruna Česká (monarch. strana) 1 0,46 13

5 Demokratická strana zelených 0 0 14

79 Aletrnativa pro nez. kand. 2020 0 0 15

82 ROZUMNÍ – Petr Hannig 0 0 16

Kandidátní listina Mladý Smolivec Starý Smolivec Budislavice Radošice Dožice

Platné hlasy Pořadí Platné hlasy Pořadí Platné hlasy Pořadí Platné hlasy Pořadí Platné hlasy Pořadí

číslo název celkem v % celkem v % celkem v % celkem v % celkem v %

1 BEZPEČNOST, ODPOVĚDNOST, SOLID. x x x x x x 1 4,76 5. x x

5 Demokratická strana zelených x x x x x x x x x x

9 KDU-ČSL, ADS A NESTRANÍCI x x x x 1 3,7 4. 2 9,52 4. x x

16 Svoboda a př. demokracie (SPD) 4 7,54 3. 4 6,55 4. x x x x x x

19 Česká pirátská strana 1 1,88 5. 3 4,91 5. 2 7,4 3. x x 4 7,4 3.

35 DSSS – Čistý kraj 1 1,88 5. x x 1 3,7 4. x x x x

45 Česká str. sociálně demokrat. 4 7,54 3. x x 5 18,51 2. 1 4,76 5. 4 7,4 3.

50 ANO 2011 17 32,x7 1. 28 45,9 1. 1x 37,x3 1. 7 33,33 1. 37 68,51 1.

58 STAN, Zelení, PRO PLZEŇ 6 11,32 2. 1 1,63 6. 1 3,7 4. 3 14,28 3. 5 9,25 2.

63 Komunistická str. Čech a Moravy 3 5,66 4. 6 9,83 3. 5 18,51 2. 5 23,8 2. 1 1,85 5.

65 Strana soukromníků ČR x x x x x x 1 4,76 5. x x

68 Koruna Česká (monarch. strana) x x 1 1,63 6. x x x x x x

70 Trikolóra hnutí občanů x x 3 4,91 5. x x x x x x

74 ODS s podp. TOP 09 a nez. star. 17 32,x7 1. 15 24,59 2. 2 7,4 3. 1 4,76 5. 3 5,55 4.

79 Aletrnativa pro nez. kand. 2020 x x x x x x x x x x

82 ROZUMNÍ – Petr Hannig x x x x x x x x x x

Výsledky hlasování za územní celky – dle okrsků

Volební účast 
– volební obvod Mladý Smolivec

Okrsek Voliči 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasů

Mladý 
Smolivec

557 218 39,14 218 216 99,08

Okrsek Voliči 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasů

Mladý 
Smolivec

172 53 30,81 53 53 100

Starý 
Smolivec

153 61 39,87 61 61 100

Budislavice 52 27 51,92 27 27 100

Radošice 87 21 24,14 21 21 100

Dožice 93 56 60,22 56 54 96,43

– okrsky Mladosmolivecka
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Kandidátní listina Kandidát Navrhující 
strana

Politická 
příslušnost

Přednostní hlasy Pořadí

číslo název příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Bernard Josef Ing. 55 STAN BEZPP 4 123 15,93 1.

74 ODS+TOP 09 Baxa Martin Mgr. 45 ODS ODS 3 373 9,14 2.

74 ODS+TOP 09 Mauritzová Ilona doc. PaedDr. Ph.D. 60 ODS ODS 3 023 8,19 3.

50 ANO Zarzycký Roman Mgr. 43 ANO ANO 2 436 6,23 4.

74 ODS+TOP 09 Pikner Richard MUDr. Ph.D. 48 TOP 09 TOP 09 2 265 6,13 5.

74 ODS+TOP 09 Salvetr Rudolf Mgr. 56 ODS ODS 2 188 5,93 6.

74 ODS+TOP 09 Ženíšek Marek PhDr. Ph.D. 41 TOP 09 TOP 09 1 957 5,3 7.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Čížek Pavel Ing. 56 STAN STAN 1 753 6,77 8.

74 ODS+TOP 09 Trylčová Radka Mgr. 45 ODS ODS 1 327 3,59 9.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Opltová Michaela Ing. 35 STAN STAN 1 168 4,51 10.

74 ODS+TOP 09 Karpíšek Pavel Ing. Mgr. 51 ODS ODS 1 148 3,11 11.

45 ČSSD Grűner Ivo 50 ČSSD ČSSD 1 087 10,68 12.

74 ODS+TOP 09 Krejsová Marcela JUDr. 62 ODS ODS 1 036 2,8 13.

19 Piráti Hais Pavel 37 Piráti Piráti 915 3,88 14.

45 ČSSD Látka Jan 66 ČSSD ČSSD 855 8,4 15.

50 ANO Strolený Pavel Bc. 46 ANO ANO 853 2,18 16.

50 ANO Záhoř Martin 47 ANO ANO 830 2,12 17.

63 KSČM Valenta Jiří PhDr. Ing. Mgr. et Mgr. DBA 54 KSČM KSČM 821 8,62 18.

45 ČSSD Emmerová Milada doc. MUDr. CSc. 75 ČSSD ČSSD 753 7,4 19.

50 ANO Vanka Petr 56 ANO ANO 731 1,86 20.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Picka Libor Ing. 56 STAN STAN 712 2,75 21.

74 ODS+TOP 09 Šašek Jan Mgr. 36 ODS ODS 644 1,74 22.

16 SPD Pošarová Marie Ing. 40 SPD SPD 639 5,95 23.

63 KSČM Bozděch Jan Ing. et Ing. Ph.D. 34 KSČM BEZPP 623 6,54 24.

19 Piráti Špoták Rudolf 37 Piráti Piráti 621 2,63 25.

74 ODS+TOP 09 Šašek Michal 41 ODS ODS 537 1,45 26.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Uhlík Jiří MBA 50 PRO PLZEŇ PRO PLZEŇ 471 1,81 27.

19 Piráti Chaloupka Milan JUDr. MBA, LL.M. 37 Piráti Piráti 428 1,81 28.

19 Piráti Ptáček Martin Ing. 34 Piráti Piráti 423 1,79 29.

50 ANO Šefl Kamil František Mgr. Bc. 53 ANO ANO 391 1 30.

50 ANO Javorský Pavel 53 ANO ANO 326 0,83 31.

50 ANO Rutová Miloslava Mgr. 72 ANO ANO 322 0,82 32.

19 Piráti Sequens Filip Bc. 38 Piráti Piráti 310 1,31 33.

19 Piráti Hanousek Jiří Ing. 45 Piráti Piráti 304 1,28 34.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Kylišová Jitka Bc. 47 Zelení Zelení 294 1,13 35.

50 ANO Fišer Petr 47 ANO ANO 277 0,7 36.

19 Piráti Pek Jiří Mgr. 33 Piráti Piráti 273 1,15 37.

74 ODS+TOP 09 Trůková Eva 47 ODS ODS 267 0,72 38.

16 SPD Šebesta Martin 41 SPD SPD 264 2,45 39.

58 STAN+Z+PROPLZEŇ Tichý Vladimír Ing. 47 PRO PLZEŇ PRO PLZEŇ 259 1 40.

50 ANO Kroc Vladimír Ing. 72 ANO ANO 220 0,56 41.

50 ANO Konvář František 45 ANO ANO 205 0,52 42.

50 ANO Kovařík Petr 27 ANO ANO 180 0,46 43.

50 ANO Pressl Karel Bc. 45 ANO ANO 156 0,39 44.

16 SPD Sekmilerová Drahuše 64 SPD SPD 137 1,27 45.

Zvolení kandidáti do zastupitelstva Plzeňského kraje Volby do zastupitelstev krajů konané 
dne 2.10. – 3.10.2020    

Volební obvod Mladý Smolivec
Kandidátní listina Platné hlasy Pořadí

číslo název celkem v %

50 ANO 2011 99 45,83 1

74 ODS s podp. TOP 09 a nez. star. 38 17,59 2

63 Komunistická str. Čech a Moravy 20 9,25 3

58 STAN, Zelení, PRO PLZEŇ 16 7,4 4

45 Česká str.sociálně demokrat. 14 6,48 5

19 Česká pirátská strana 10 4,62 6

16 Svoboda a př. demokracie (SPD) 8 3,7 7

9 KDU-ČSL, ADS A NESTRANÍCI 3 1,38 8

70 Trikolóra hnutí občanů 3 1,38 9

35 DSSS – Čistý kraj 2 0,92 10

1 BEZPEČNOST, ODPOVĚDNOST, SOLID. 1 0,46 11

65 Strana soukromníků ČR 1 0,46 12

68 Koruna Česká (monarch. strana) 1 0,46 13

5 Demokratická strana zelených 0 0 14

79 Aletrnativa pro nez. kand. 2020 0 0 15

82 ROZUMNÍ – Petr Hannig 0 0 16

Kandidátní listina Mladý Smolivec Starý Smolivec Budislavice Radošice Dožice

Platné hlasy Pořadí Platné hlasy Pořadí Platné hlasy Pořadí Platné hlasy Pořadí Platné hlasy Pořadí

číslo název celkem v % celkem v % celkem v % celkem v % celkem v %

1 BEZPEČNOST, ODPOVĚDNOST, SOLID. x x x x x x 1 4,76 5. x x

5 Demokratická strana zelených x x x x x x x x x x

9 KDU-ČSL, ADS A NESTRANÍCI x x x x 1 3,7 4. 2 9,52 4. x x

16 Svoboda a př. demokracie (SPD) 4 7,54 3. 4 6,55 4. x x x x x x

19 Česká pirátská strana 1 1,88 5. 3 4,91 5. 2 7,4 3. x x 4 7,4 3.

35 DSSS – Čistý kraj 1 1,88 5. x x 1 3,7 4. x x x x

45 Česká str. sociálně demokrat. 4 7,54 3. x x 5 18,51 2. 1 4,76 5. 4 7,4 3.

50 ANO 2011 17 32,x7 1. 28 45,9 1. 1x 37,x3 1. 7 33,33 1. 37 68,51 1.

58 STAN, Zelení, PRO PLZEŇ 6 11,32 2. 1 1,63 6. 1 3,7 4. 3 14,28 3. 5 9,25 2.

63 Komunistická str. Čech a Moravy 3 5,66 4. 6 9,83 3. 5 18,51 2. 5 23,8 2. 1 1,85 5.

65 Strana soukromníků ČR x x x x x x 1 4,76 5. x x

68 Koruna Česká (monarch. strana) x x 1 1,63 6. x x x x x x

70 Trikolóra hnutí občanů x x 3 4,91 5. x x x x x x

74 ODS s podp. TOP 09 a nez. star. 17 32,x7 1. 15 24,59 2. 2 7,4 3. 1 4,76 5. 3 5,55 4.

79 Aletrnativa pro nez. kand. 2020 x x x x x x x x x x

82 ROZUMNÍ – Petr Hannig x x x x x x x x x x

Výsledky hlasování za územní celky – dle okrsků

Volební účast 
– volební obvod Mladý Smolivec

Okrsek Voliči 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasů

Mladý 
Smolivec

557 218 39,14 218 216 99,08

Okrsek Voliči 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasů

Mladý 
Smolivec

172 53 30,81 53 53 100

Starý 
Smolivec

153 61 39,87 61 61 100

Budislavice 52 27 51,92 27 27 100

Radošice 87 21 24,14 21 21 100

Dožice 93 56 60,22 56 54 96,43

– okrsky Mladosmolivecka
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K životu na vesnici neodmyslitelně patří každoroční pouť a s ní 
spojená pouťová zábava, kterou pořádají místní spolky. Mnohde je 
zisk z pouťové zábavy jediným příjmem do pokladny spolku. 
Letošní stav ohledně koronavirové krize však narušil tento již 
zažitý kolorit v mnoha vesnicích a vesničkách. I u nás v Budisla-
vicích byla pouťová zábava zrušena, protože platná pravidla 
pro pořádání akcí v uzavřených prostorách by pro pořadatele 
nebylo možné dodržet. Nebylo to rozhodnutí jednoduché, ale 
museli jsme se k nastalé situaci nějak postavit.

Pouť bez nějakého setkání se s místními, nebo přespolními 
bychom snad ani nemohli nazývat poutí a proto bylo přistoupeno 
k uspořádání netradiční pouťové akce, kterou jsme nazvali 
„Veřejné grilování s posezením s kytarou“. Odpoledne byl před 
hostincem postaven stan, který nám zapůjčila obec, a připraveny 
místa pro grilování. Každý kdo dorazil, zaplatil 100 Kč za vstupné 
a mohl si dát cokoliv dobrého z nabídky, ve které bylo maso 
pečené na lodně se zeleninou, nebo grilované kuřecí stehno. Kluci 

na kytary nám k hodokvasu krásně hráli a každý se mohl bavit po 
svém. Nutno podotknout, že nám přálo počasí. Byl teplý večer 
a o nějakém náznaku deště nemohla být ani zmínka. Akci navští-
vilo něco přes sto zúčastněných různých generací, což lze vzít jako 
pozitivní, neboť klasickou pouťovou zábavu navštěvuje mnohem 
užší věkový profil. Večer utíkal velmi rychle, až i kytary utichly 
a návštěvníci se rozešli domů.

Netradiční pouťová se stala minulostí. Podle zpětných reakcí 
mohu v tuto chvíli soudit, že to nebyl krok vedle a z netradiční 
pouťové by se klidně mohla stát tradiční, s bohatším programem. 
Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří se podíleli na 
přípravách i úklidu a do budoucna je poprosit o stejnou aktivitu při 
akcích příštích. Rovněž se sluší poděkovat i lidem, kteří akci 
navštívili, protože bez nich by nemělo smysl něco organizovat. Tak 
zase někdy v Budislavicích.

Honza Spour

VI. shromáždění delegátů sborů okresu Plzeň - jih
V letošním roce si již na začátku roku ve všech našich 

sborech zvolili delegáty, kteří budou zastupovat naše sbory 
na VI. shromáždění sborů okresu Plzeň – jih v Lužanech 
u Přeštic. Protože rok 2020 byl rokem volebním, tak i zde 
bylo nutno zvolit představitele okresu, jakožto již bylo 
provedeno na valných hromadách jednotlivých sborů. 

Z každého sboru našich obcí se měl zúčastnit jeden de-
legát a samozřejmě starosta a velitel okrsku. Musím podo-
tknout, že se všichni delegáti z našich obcí zhostili své role 
velmi zodpovědně a na zasedání vyrazili dopravním vozi-
dlem mladosmolivecké výjezdové jednotky. Začátek 
zasedání byl naplánován na 9. hodinu. Před vstupem do 
jednacího sálu se bylo nutno zaregistrovat u stolku 
s prezencí a samozřejmě si vydesinfikovat ruce, ale na to 
jsme již všichni zvyklí. Musím říci, že sál byl velmi krásně 
připraven a i obsluha zaslouží jedničku. Samotné zasedání 
začalo na čas zahráním státní hymny a minutou ticha za 
členy, kteří nás v uplynulém období opustili. Zasedání řídil 
náměstek starosty okresního sboru hasičů Mgr. Zbyšek 
Zuber. Nejprve pronesl svou zdravici přítomným náměstek 
hejtmana Plzeňského kraje pro oblast regionálního rozvoje 
Ivo Grüner, který se z dalšího jednání omluvil pro plnění 
jiných povinností vyplývajících z jeho funkce. Následovala 
výroční zpráva starosty okresního sdružení hasičů, kde 
hodnotil uplynulé období. Jeho projev byl velmi zajímavý, 
neboť jen nechválil, ale také zmiňoval věci, které se nepo-

vedly a na které je nutno si dát do budoucna pozor a zaměřit 
se na ně. Posléze následovaly volby představitelů okresu 
a delegátů, kteří se zúčastní celostátního zasedání hasičů, 
které bude probíhat v Brně. Jedním z bodů bylo taktéž pře-
dání vyznamenání hasičům, kteří si za svou činnost 
v uplynulém období ohodnocení zaslouží. Z našich řad byl 
vyznamenán velitel okrsku Mladý Smolivec pan Milan Ráž, 
který byl oceněn medailí za příkladnou práci a starosta 
okrsku pan Lubomír Kříž, který z rukou starosty okresu 
převzal medaili za mimořádné zásluhy. Po vyhlášení 
výsledků voleb následovala řeč loučícího se v tuto chvíli již 
bývalého starosty okresu pana Josefa Černého, který všem 
poděkoval za podporu a spolupráci za uplynulých téměř 
třicet let, kdy svou funkci vykonával. Následoval projev 
nově zvoleného okresního starosty pana Vladimíra Vozky, 
jehož domovským sborem je SDH Nepomuk. Pan Vozka 
ve svém projevu poděkoval panu Černému za celoživotní 
práci pro dobrovolné hasiče a spolu s okresním výborem 
udělil titul Čestný starosta okresu. Závěrečné slovo patřilo 
opět panu Zuberovi, který všem poděkoval za ukázněnost 
při jednání a popřál šťastnou cestu domů.

Závěrem musím vyjádřit svůj obdiv pořadateli shro-
máždění, jímž byl SDH Lužany, za přípravu a organizaci 
a poděkovat zástupcům z našich sborů za vzornou repre-
zentaci našich obcí.

Honza Spour

Běh hasičů do Svatohorských schodů
Rok se s rokem sešel a my jsme se opět ocitly tentokrát již na 

dvanáctém ročníku běhu hasičů do Svatohorských schodů. Ten se 
konal v sobotu 12. září společně s Příbramskou svatohorskou 
šalmají.

Přijeli jsme téměř ve stejném složení jako loni: Aneta Tichá, 
Tereza Straková, Michal Krejčí a Tomáš Nesveda, který běžel 
schody poprvé. Vše probíhalo stejně jako v předchozích letech. 
Od 8 hodin začala prezence přihlášených závodníků, v 9:30 
vyrazil slavnostní průvod z náměstí T. G. Masaryka na Svatou 
horu. Poté proběhlo slavnostní zahájení, kde organizátoři závodu 
nejen shrnuli pravidla, ale také přivítali dva soutěžící z partner-
ského města Freiberg v Německu. Dále jsme byli vyzváni, 
abychom dodržovali hygienické nařízení a po celém areálu se 
pohybovali se zakrytými dýchacími cestami (samozřejmě kromě 
samotného běhu) a využívali dezinfekčních koutků.

V 11 hodin odstartovali závod opět předběžci a 3 minuty na to 
už vyběhli první závodníci. Intervaly mezi týmy byly podle potřeby 
3-5 minut, ale jelikož jsme měli vysoká pořadová čísla (38 a 41), 
tak jsme se dostali na řadu až okolo 13. hodiny. Jak se náš start 
blížil, byli jsme víc a víc nervózní. Chtěli jsme překonat své 
předchozí časy a umístit se tak na lepší příčce. Oblékli jsme si 
zásahové boty, helmu a vyrazili na start, kde se kluci ještě 
vyzbrojili tlakovými lahvemi, které nesli po celou dobu na zádech 
jako zátěž. Všichni jsme si vzájemně popřáli hodně štěstí a kluci 
odstartovali. Devět minut na to jsme i my s Terezou stáli na 
startovní čáře a odpočítávali poslední vteřiny do startu.

Propozice závodu byly stejné jako v předchozích ročnících, 
start byl v Dlouhé ulici u vchodu do Svatohorských schodů, kde 
jsme se vyzbrojili dvěma hadicemi typu C a proudnicí. Donesli 
jsme je až ke kontrolnímu úseku (cca 120 metrů od startu), kde 
jsme vše řádně spojily. Odtud nás čekalo už „jenom“ 560 metrů 
a 289 schodů do cíle. Tam byl připraven tým zdravotníků, kteří dle 
potřeby okamžitě pomáhali závodníkům s odstrojováním bot, 
helmy a bundy, aby běžcům co nejvíce odlehčili. 

Novinkou letošního ročníku byla možnost sledovat živé video 
díky pěti různým kamerám rozmístěným po celé trati. To vše 
zprostředkovali FIREPORT společně s GymTV. A tak jsme hned 

věděli, jak si stojíme. Nakonec jsme se všichni oproti loňsku 
zlepšili. Michal s Tomášem doběhli s časem 5:16 a umístili se tak 
na 10. místě z 34 mužských týmů. Já a Tereza jsme doběhli 
s časem 6:29 a zabrali jsme tak 5. příčku z celkového počtu 20 
ženských týmů.

Po 17. hodině proběhlo slavnostní vyhlášení, kde byly všem 
účastníkům předány diplomy a těm nejúspěšnějším i věcné dary 
a poháry. Všem nám poděkovali za super atmosféru a dodržování 
hygienických opatření. Pozvali nás na příští ročník, proběhlo 
společné focení a my se rozjeli k domovu s příjemným pocitem 
a se slibem, že ještě více potrénujeme a příští rok budeme opět 
lepší.

Aneta Tichá
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K životu na vesnici neodmyslitelně patří každoroční pouť a s ní 
spojená pouťová zábava, kterou pořádají místní spolky. Mnohde je 
zisk z pouťové zábavy jediným příjmem do pokladny spolku. 
Letošní stav ohledně koronavirové krize však narušil tento již 
zažitý kolorit v mnoha vesnicích a vesničkách. I u nás v Budisla-
vicích byla pouťová zábava zrušena, protože platná pravidla 
pro pořádání akcí v uzavřených prostorách by pro pořadatele 
nebylo možné dodržet. Nebylo to rozhodnutí jednoduché, ale 
museli jsme se k nastalé situaci nějak postavit.

Pouť bez nějakého setkání se s místními, nebo přespolními 
bychom snad ani nemohli nazývat poutí a proto bylo přistoupeno 
k uspořádání netradiční pouťové akce, kterou jsme nazvali 
„Veřejné grilování s posezením s kytarou“. Odpoledne byl před 
hostincem postaven stan, který nám zapůjčila obec, a připraveny 
místa pro grilování. Každý kdo dorazil, zaplatil 100 Kč za vstupné 
a mohl si dát cokoliv dobrého z nabídky, ve které bylo maso 
pečené na lodně se zeleninou, nebo grilované kuřecí stehno. Kluci 

na kytary nám k hodokvasu krásně hráli a každý se mohl bavit po 
svém. Nutno podotknout, že nám přálo počasí. Byl teplý večer 
a o nějakém náznaku deště nemohla být ani zmínka. Akci navští-
vilo něco přes sto zúčastněných různých generací, což lze vzít jako 
pozitivní, neboť klasickou pouťovou zábavu navštěvuje mnohem 
užší věkový profil. Večer utíkal velmi rychle, až i kytary utichly 
a návštěvníci se rozešli domů.

Netradiční pouťová se stala minulostí. Podle zpětných reakcí 
mohu v tuto chvíli soudit, že to nebyl krok vedle a z netradiční 
pouťové by se klidně mohla stát tradiční, s bohatším programem. 
Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří se podíleli na 
přípravách i úklidu a do budoucna je poprosit o stejnou aktivitu při 
akcích příštích. Rovněž se sluší poděkovat i lidem, kteří akci 
navštívili, protože bez nich by nemělo smysl něco organizovat. Tak 
zase někdy v Budislavicích.

Honza Spour

VI. shromáždění delegátů sborů okresu Plzeň - jih
V letošním roce si již na začátku roku ve všech našich 

sborech zvolili delegáty, kteří budou zastupovat naše sbory 
na VI. shromáždění sborů okresu Plzeň – jih v Lužanech 
u Přeštic. Protože rok 2020 byl rokem volebním, tak i zde 
bylo nutno zvolit představitele okresu, jakožto již bylo 
provedeno na valných hromadách jednotlivých sborů. 

Z každého sboru našich obcí se měl zúčastnit jeden de-
legát a samozřejmě starosta a velitel okrsku. Musím podo-
tknout, že se všichni delegáti z našich obcí zhostili své role 
velmi zodpovědně a na zasedání vyrazili dopravním vozi-
dlem mladosmolivecké výjezdové jednotky. Začátek 
zasedání byl naplánován na 9. hodinu. Před vstupem do 
jednacího sálu se bylo nutno zaregistrovat u stolku 
s prezencí a samozřejmě si vydesinfikovat ruce, ale na to 
jsme již všichni zvyklí. Musím říci, že sál byl velmi krásně 
připraven a i obsluha zaslouží jedničku. Samotné zasedání 
začalo na čas zahráním státní hymny a minutou ticha za 
členy, kteří nás v uplynulém období opustili. Zasedání řídil 
náměstek starosty okresního sboru hasičů Mgr. Zbyšek 
Zuber. Nejprve pronesl svou zdravici přítomným náměstek 
hejtmana Plzeňského kraje pro oblast regionálního rozvoje 
Ivo Grüner, který se z dalšího jednání omluvil pro plnění 
jiných povinností vyplývajících z jeho funkce. Následovala 
výroční zpráva starosty okresního sdružení hasičů, kde 
hodnotil uplynulé období. Jeho projev byl velmi zajímavý, 
neboť jen nechválil, ale také zmiňoval věci, které se nepo-

vedly a na které je nutno si dát do budoucna pozor a zaměřit 
se na ně. Posléze následovaly volby představitelů okresu 
a delegátů, kteří se zúčastní celostátního zasedání hasičů, 
které bude probíhat v Brně. Jedním z bodů bylo taktéž pře-
dání vyznamenání hasičům, kteří si za svou činnost 
v uplynulém období ohodnocení zaslouží. Z našich řad byl 
vyznamenán velitel okrsku Mladý Smolivec pan Milan Ráž, 
který byl oceněn medailí za příkladnou práci a starosta 
okrsku pan Lubomír Kříž, který z rukou starosty okresu 
převzal medaili za mimořádné zásluhy. Po vyhlášení 
výsledků voleb následovala řeč loučícího se v tuto chvíli již 
bývalého starosty okresu pana Josefa Černého, který všem 
poděkoval za podporu a spolupráci za uplynulých téměř 
třicet let, kdy svou funkci vykonával. Následoval projev 
nově zvoleného okresního starosty pana Vladimíra Vozky, 
jehož domovským sborem je SDH Nepomuk. Pan Vozka 
ve svém projevu poděkoval panu Černému za celoživotní 
práci pro dobrovolné hasiče a spolu s okresním výborem 
udělil titul Čestný starosta okresu. Závěrečné slovo patřilo 
opět panu Zuberovi, který všem poděkoval za ukázněnost 
při jednání a popřál šťastnou cestu domů.

Závěrem musím vyjádřit svůj obdiv pořadateli shro-
máždění, jímž byl SDH Lužany, za přípravu a organizaci 
a poděkovat zástupcům z našich sborů za vzornou repre-
zentaci našich obcí.

Honza Spour

Běh hasičů do Svatohorských schodů
Rok se s rokem sešel a my jsme se opět ocitly tentokrát již na 

dvanáctém ročníku běhu hasičů do Svatohorských schodů. Ten se 
konal v sobotu 12. září společně s Příbramskou svatohorskou 
šalmají.

Přijeli jsme téměř ve stejném složení jako loni: Aneta Tichá, 
Tereza Straková, Michal Krejčí a Tomáš Nesveda, který běžel 
schody poprvé. Vše probíhalo stejně jako v předchozích letech. 
Od 8 hodin začala prezence přihlášených závodníků, v 9:30 
vyrazil slavnostní průvod z náměstí T. G. Masaryka na Svatou 
horu. Poté proběhlo slavnostní zahájení, kde organizátoři závodu 
nejen shrnuli pravidla, ale také přivítali dva soutěžící z partner-
ského města Freiberg v Německu. Dále jsme byli vyzváni, 
abychom dodržovali hygienické nařízení a po celém areálu se 
pohybovali se zakrytými dýchacími cestami (samozřejmě kromě 
samotného běhu) a využívali dezinfekčních koutků.

V 11 hodin odstartovali závod opět předběžci a 3 minuty na to 
už vyběhli první závodníci. Intervaly mezi týmy byly podle potřeby 
3-5 minut, ale jelikož jsme měli vysoká pořadová čísla (38 a 41), 
tak jsme se dostali na řadu až okolo 13. hodiny. Jak se náš start 
blížil, byli jsme víc a víc nervózní. Chtěli jsme překonat své 
předchozí časy a umístit se tak na lepší příčce. Oblékli jsme si 
zásahové boty, helmu a vyrazili na start, kde se kluci ještě 
vyzbrojili tlakovými lahvemi, které nesli po celou dobu na zádech 
jako zátěž. Všichni jsme si vzájemně popřáli hodně štěstí a kluci 
odstartovali. Devět minut na to jsme i my s Terezou stáli na 
startovní čáře a odpočítávali poslední vteřiny do startu.

Propozice závodu byly stejné jako v předchozích ročnících, 
start byl v Dlouhé ulici u vchodu do Svatohorských schodů, kde 
jsme se vyzbrojili dvěma hadicemi typu C a proudnicí. Donesli 
jsme je až ke kontrolnímu úseku (cca 120 metrů od startu), kde 
jsme vše řádně spojily. Odtud nás čekalo už „jenom“ 560 metrů 
a 289 schodů do cíle. Tam byl připraven tým zdravotníků, kteří dle 
potřeby okamžitě pomáhali závodníkům s odstrojováním bot, 
helmy a bundy, aby běžcům co nejvíce odlehčili. 

Novinkou letošního ročníku byla možnost sledovat živé video 
díky pěti různým kamerám rozmístěným po celé trati. To vše 
zprostředkovali FIREPORT společně s GymTV. A tak jsme hned 

věděli, jak si stojíme. Nakonec jsme se všichni oproti loňsku 
zlepšili. Michal s Tomášem doběhli s časem 5:16 a umístili se tak 
na 10. místě z 34 mužských týmů. Já a Tereza jsme doběhli 
s časem 6:29 a zabrali jsme tak 5. příčku z celkového počtu 20 
ženských týmů.

Po 17. hodině proběhlo slavnostní vyhlášení, kde byly všem 
účastníkům předány diplomy a těm nejúspěšnějším i věcné dary 
a poháry. Všem nám poděkovali za super atmosféru a dodržování 
hygienických opatření. Pozvali nás na příští ročník, proběhlo 
společné focení a my se rozjeli k domovu s příjemným pocitem 
a se slibem, že ještě více potrénujeme a příští rok budeme opět 
lepší.

Aneta Tichá
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TI. BTO vyrazil do Temelína

Během jarních měsíců, kdy měly začít probíhat turistické akce 
I. BTO, na nás zahájil svůj útok koronavirus a s ním spojené restri-
ktivní opatření. Protože nikdo nevěděl, co bude, byly všechny 
turistické akce zrušeny. Samozřejmě co bude, to nevíme ani teď, 
ale vypadá to, že koronavir se stane součástí našich životů na 
dlouhou dobu a proto se s ním musíme naučit žít. Řekli jsme si 
tedy, že v září s turisty začneme autobusovým výletem s cílem 
„Jaderná elektrárna Temelín“.

Samozřejmě jsme jako dopravce zvolili pana Vohryzku, který 
nám vždy vyjde vstříc, a vždy nás bezpečně dopraví tam, kam 
potřebujeme. V sobotu v sedm hodin ráno nás pan Vohryzka 
vyzvedl na návsi v Budislavicích, pár účastníků jsme ještě přibrali 
v Mladém Smolivci a vyrazili směr Temelín. Před vstupem do 
temelínského informačního centra jsme byli přichystáni na čas 
a paní průvodkyně nás již vyhlížela. Začátek proběhl v kinosále, 
kde nám byl puštěn film o elektrárně, který paní průvodkyně dle 
potřeby zastavovala a doplňovala svým výkladem. Poté nás 
pustila do několika místností, kde byla připravena expozice o ele-
ktrárně. Musím říci, že jsem se dozvěděl spoustu nového a zajíma-
vého. Prohlídka nám zabrala téměř dvě hodiny a po jejím 
ukončení následoval přejezd do Hluboké nad Vltavou. V Hluboké 
byly naplánovány dvě zastávky. Kdo chtěl, mohl vystoupit 
ve městě pod zámkem a zbytek u loveckého zámečku Ohrada 
s přilehlou zoologickou zahradou. Většina účastníků zvolila 
druhou možnost a jela do zahrady. Byli i tací, kteří stihli jak 
zámek, tak ZOO. Navíc na nádvoří loveckého zámečku probíhal 

vorařský den a bylo zde mnoho řemesel, takže se bylo také na co 
dívat. Sraz u autobusu byl naplánován na 17. hodinu. K autobusu 
dorazili všichni a tak nic nebránilo odjezdu.

Musím říci, že byl program zájezdu veden takovou nenásilnou 
formou a každý si mohl dělat, co chtěl. Každopádně to byla pří-
jemná změna oproti životu posledních dní. Další akce turistického 
oddílu je plánována na říjen a rádi bychom se vrátili do zajetých 
kolejí před koronavirovou krizí. Když se to zdaří, tak budeme moc 
rádi. Kdyby se k nám někdo chtěl na našich výšlapech přidat, 
bude určitě vítán. Tak zase někdy s turisty na výletě.

Honza Spour

Pokoření Smolivecké lávky

Letošní kulturní akce, jak už jsme zvyklí, probíhají odlišně než 
v uplynulých letech, nebo neproběhnou vůbec. Bohužel tomu bylo 
tak i v případě poutě ve Starém Smolivci. Tradiční tancovačka, 
kterou každoročně pořádají myslivci, se letos neuskutečnila, 
o pouťových atrakcích ani nemluvě. Proto jsem velmi rád, a snad 
nemluvím jen za sebe, že dva místní přišli se skvělým nápadem.

Nápad uspořádat přejezd přes lávku nad rybníkem se v hla-
vách Tomáše Nesvedy a Josefa Vonáška objevil už někdy v letních 
měsících. Po vášnivé debatě kývli na variantu, uspořádat tuto akci 
během poutě. Myslím, že to byl nakonec dobrý tah, neboť k Strha-
nému přišlo opravdu hodně lidí. Mluvíme zde o účasti přes 
170 lidí, což asi nikdo neočekával.

Než se samotná akce udála, kluci zajistili potřebné kůly 
a fošny. Se stavbou lávky pomohlo pár dobrovolníků, kteří měli 
zrovna čas. Fošny měly celkovou délku 24 m a byly široké 25 cm. 
Stačilo natlouct kůly a připevnit fošny. Začátek lávky byl rozšířen 
pro snadnější nasednutí na kolo. 

A teď už k samotné akci. Jednalo se o nultý ročník Pokoření 
Smolivecké lávky. Jelikož se u nás podobná akce ještě nekonala, 
rozhodlo se začít nultým ročníkem, aby do toho dalšího – prvního 
došlo k vyladění nedostatků. Akce se konala od tří hodin 
odpoledne u rybníka Strhaný. Pro diváky bylo zajištěné sezení, 
pivo, limo a klobásy, které si mohli opéct na ohni. Jak už jsem 
psal, tolik lidí nikdo nečekal, a tak se muselo ještě dvakrát pro 
lavičky, kterých nakonec bylo stejně málo, a hrstka lidí musela 
postát. Pro účinkující byl připraven stan na převlečení a erární 
kolo. Celá akce byla ozvučena díky Romanu Karlíkovi, který akci 
doprovázel slovem a všechny odvážlivce stihl k tomu i natáčet 
pomocí létajícího dronu, ze kterého jsou opravdu povedené 
záběry.

Přejezd se uskutečnil ve dvou kategoriích. První kategorie byla 
pro jednotlivce a šlo o přejezd na kole. Od startovní k cílové čáře to 
bylo 21 m. Jela se dvě kola a sčítaly se předním kolem ujeté celé 
metry. V této kategorii bylo 12 účastníků. Trochu zklamáním bylo, 
že se nenašla žádná žena, která by se zúčastnila. Největší nadějí 
byla Míša Nesvedů, která se ale nakonec celé akce nemohla 
účastnit, ale na prvním ročníku ji určitě uvidíme. S nejvíce ujetými 

metry skončil s pomyslnou zlatou medailí Vašík Fiala. Povedlo se 
mu lávku 2× přejet bez pádu do vody. Je ale třeba zmínit, že jako 
jediný účastník si lávku vyzkoušel o týden dřív, když se vracel ze 
smolivecké hospody do Radošic. Asi nemá cenu ani psát, že v tu 
dobu, za tmy, se mu to 3× nepovedlo a stálo ho to sud piva, 
o který se vsadil. Na druhém místě se umístil Standa Krejčík. Ten 
naopak nepřejel lávku ani jednou, ale pokaždé ujel 16 m, takže 
celkových 32 m stačilo na krásné druhé místo. Jako třetí dojel 
Pepa Hrachovec. Celkově se lávku povedlo přejet pouze 4 lidem 
z 12 zúčastněných. Každý pád do vody byl originální, lidi fandili, 
podporovali a hlavně se hodně nasmáli, a to je dobře.

Druhá kategorie byla pro páry. Soutěží dvojice si rozhodla role – 
náklad a jezdec. Zde se sešlo 7 dvojic a viděli jsme konečně 
i něžné pohlaví. Opět se jelo na dvě jízdy, a jelikož první jízdu 
absolvovaly všechny dvojice bez pádu, jela se druhá rozjížďka na 
čas. Nejrychleji dojela dvojice – Standa Krejčík a Eliška Kubová. 
Na druhém místě se umístila nejmladší dvojice – Pepa Hrachovec 
a Kryštof Kuba. Pomyslný bronz bral Jirka Krejčík s Markétou 
Kubovou. Zde ani jedna dvojice do vody nespadla.

Vložkou mezi kategoriemi byl přejezd lávky na dvojkole. Venca 
Straka a Michal Krejčí si dvojkolo sami doma vyrobili, ale lávku se 
jim ani jedním ze dvou pokusů zdolat nepovedlo, jejich odvaha ale 
nezná hranic, za to klobouk dolů. Na závěr připadlo vyhlášení, 
předání diplomů a drobných cen. Účastníci na lávce zapózovali 
pro fotografy a samozřejmě se naházeli do vody. Počasí nám ale 
přálo. Teplotní rozdíl vody a vzduchu nebyl veliký, tak nám ani 
voda nepřišla příliš ledová. Nikdo neutrpěl žádné vážné zranění 
a všichni si soutěžní odpoledne užili. Večer jsme strávili na hřišti 
v hospodě, kde jsme za zpěvu a mírného tance vydrželi sedět 
takřka do dvou hodin ráno.

Posledním slovem mi dovolte poděkovat Obci Mladý Smolivec 
za sponzorský dar, Romanu Karlíkovi za provázení celou akcí, 
Verče a Ivče za točení piva, všem zúčastněným za předvedenou 
odvahu a hlavně Tomášovi a Pepovi, kteří přišli s dobrým 
nápadem a nebáli se ho zrealizovat. Doufám, že příští rok se 
dočkáme prvního ročníku Pokoření Smolivecké lávky.

Jiří Krejčík
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TI. BTO vyrazil do Temelína

Během jarních měsíců, kdy měly začít probíhat turistické akce 
I. BTO, na nás zahájil svůj útok koronavirus a s ním spojené restri-
ktivní opatření. Protože nikdo nevěděl, co bude, byly všechny 
turistické akce zrušeny. Samozřejmě co bude, to nevíme ani teď, 
ale vypadá to, že koronavir se stane součástí našich životů na 
dlouhou dobu a proto se s ním musíme naučit žít. Řekli jsme si 
tedy, že v září s turisty začneme autobusovým výletem s cílem 
„Jaderná elektrárna Temelín“.

Samozřejmě jsme jako dopravce zvolili pana Vohryzku, který 
nám vždy vyjde vstříc, a vždy nás bezpečně dopraví tam, kam 
potřebujeme. V sobotu v sedm hodin ráno nás pan Vohryzka 
vyzvedl na návsi v Budislavicích, pár účastníků jsme ještě přibrali 
v Mladém Smolivci a vyrazili směr Temelín. Před vstupem do 
temelínského informačního centra jsme byli přichystáni na čas 
a paní průvodkyně nás již vyhlížela. Začátek proběhl v kinosále, 
kde nám byl puštěn film o elektrárně, který paní průvodkyně dle 
potřeby zastavovala a doplňovala svým výkladem. Poté nás 
pustila do několika místností, kde byla připravena expozice o ele-
ktrárně. Musím říci, že jsem se dozvěděl spoustu nového a zajíma-
vého. Prohlídka nám zabrala téměř dvě hodiny a po jejím 
ukončení následoval přejezd do Hluboké nad Vltavou. V Hluboké 
byly naplánovány dvě zastávky. Kdo chtěl, mohl vystoupit 
ve městě pod zámkem a zbytek u loveckého zámečku Ohrada 
s přilehlou zoologickou zahradou. Většina účastníků zvolila 
druhou možnost a jela do zahrady. Byli i tací, kteří stihli jak 
zámek, tak ZOO. Navíc na nádvoří loveckého zámečku probíhal 

vorařský den a bylo zde mnoho řemesel, takže se bylo také na co 
dívat. Sraz u autobusu byl naplánován na 17. hodinu. K autobusu 
dorazili všichni a tak nic nebránilo odjezdu.

Musím říci, že byl program zájezdu veden takovou nenásilnou 
formou a každý si mohl dělat, co chtěl. Každopádně to byla pří-
jemná změna oproti životu posledních dní. Další akce turistického 
oddílu je plánována na říjen a rádi bychom se vrátili do zajetých 
kolejí před koronavirovou krizí. Když se to zdaří, tak budeme moc 
rádi. Kdyby se k nám někdo chtěl na našich výšlapech přidat, 
bude určitě vítán. Tak zase někdy s turisty na výletě.

Honza Spour

Pokoření Smolivecké lávky

Letošní kulturní akce, jak už jsme zvyklí, probíhají odlišně než 
v uplynulých letech, nebo neproběhnou vůbec. Bohužel tomu bylo 
tak i v případě poutě ve Starém Smolivci. Tradiční tancovačka, 
kterou každoročně pořádají myslivci, se letos neuskutečnila, 
o pouťových atrakcích ani nemluvě. Proto jsem velmi rád, a snad 
nemluvím jen za sebe, že dva místní přišli se skvělým nápadem.

Nápad uspořádat přejezd přes lávku nad rybníkem se v hla-
vách Tomáše Nesvedy a Josefa Vonáška objevil už někdy v letních 
měsících. Po vášnivé debatě kývli na variantu, uspořádat tuto akci 
během poutě. Myslím, že to byl nakonec dobrý tah, neboť k Strha-
nému přišlo opravdu hodně lidí. Mluvíme zde o účasti přes 
170 lidí, což asi nikdo neočekával.

Než se samotná akce udála, kluci zajistili potřebné kůly 
a fošny. Se stavbou lávky pomohlo pár dobrovolníků, kteří měli 
zrovna čas. Fošny měly celkovou délku 24 m a byly široké 25 cm. 
Stačilo natlouct kůly a připevnit fošny. Začátek lávky byl rozšířen 
pro snadnější nasednutí na kolo. 

A teď už k samotné akci. Jednalo se o nultý ročník Pokoření 
Smolivecké lávky. Jelikož se u nás podobná akce ještě nekonala, 
rozhodlo se začít nultým ročníkem, aby do toho dalšího – prvního 
došlo k vyladění nedostatků. Akce se konala od tří hodin 
odpoledne u rybníka Strhaný. Pro diváky bylo zajištěné sezení, 
pivo, limo a klobásy, které si mohli opéct na ohni. Jak už jsem 
psal, tolik lidí nikdo nečekal, a tak se muselo ještě dvakrát pro 
lavičky, kterých nakonec bylo stejně málo, a hrstka lidí musela 
postát. Pro účinkující byl připraven stan na převlečení a erární 
kolo. Celá akce byla ozvučena díky Romanu Karlíkovi, který akci 
doprovázel slovem a všechny odvážlivce stihl k tomu i natáčet 
pomocí létajícího dronu, ze kterého jsou opravdu povedené 
záběry.

Přejezd se uskutečnil ve dvou kategoriích. První kategorie byla 
pro jednotlivce a šlo o přejezd na kole. Od startovní k cílové čáře to 
bylo 21 m. Jela se dvě kola a sčítaly se předním kolem ujeté celé 
metry. V této kategorii bylo 12 účastníků. Trochu zklamáním bylo, 
že se nenašla žádná žena, která by se zúčastnila. Největší nadějí 
byla Míša Nesvedů, která se ale nakonec celé akce nemohla 
účastnit, ale na prvním ročníku ji určitě uvidíme. S nejvíce ujetými 

metry skončil s pomyslnou zlatou medailí Vašík Fiala. Povedlo se 
mu lávku 2× přejet bez pádu do vody. Je ale třeba zmínit, že jako 
jediný účastník si lávku vyzkoušel o týden dřív, když se vracel ze 
smolivecké hospody do Radošic. Asi nemá cenu ani psát, že v tu 
dobu, za tmy, se mu to 3× nepovedlo a stálo ho to sud piva, 
o který se vsadil. Na druhém místě se umístil Standa Krejčík. Ten 
naopak nepřejel lávku ani jednou, ale pokaždé ujel 16 m, takže 
celkových 32 m stačilo na krásné druhé místo. Jako třetí dojel 
Pepa Hrachovec. Celkově se lávku povedlo přejet pouze 4 lidem 
z 12 zúčastněných. Každý pád do vody byl originální, lidi fandili, 
podporovali a hlavně se hodně nasmáli, a to je dobře.

Druhá kategorie byla pro páry. Soutěží dvojice si rozhodla role – 
náklad a jezdec. Zde se sešlo 7 dvojic a viděli jsme konečně 
i něžné pohlaví. Opět se jelo na dvě jízdy, a jelikož první jízdu 
absolvovaly všechny dvojice bez pádu, jela se druhá rozjížďka na 
čas. Nejrychleji dojela dvojice – Standa Krejčík a Eliška Kubová. 
Na druhém místě se umístila nejmladší dvojice – Pepa Hrachovec 
a Kryštof Kuba. Pomyslný bronz bral Jirka Krejčík s Markétou 
Kubovou. Zde ani jedna dvojice do vody nespadla.

Vložkou mezi kategoriemi byl přejezd lávky na dvojkole. Venca 
Straka a Michal Krejčí si dvojkolo sami doma vyrobili, ale lávku se 
jim ani jedním ze dvou pokusů zdolat nepovedlo, jejich odvaha ale 
nezná hranic, za to klobouk dolů. Na závěr připadlo vyhlášení, 
předání diplomů a drobných cen. Účastníci na lávce zapózovali 
pro fotografy a samozřejmě se naházeli do vody. Počasí nám ale 
přálo. Teplotní rozdíl vody a vzduchu nebyl veliký, tak nám ani 
voda nepřišla příliš ledová. Nikdo neutrpěl žádné vážné zranění 
a všichni si soutěžní odpoledne užili. Večer jsme strávili na hřišti 
v hospodě, kde jsme za zpěvu a mírného tance vydrželi sedět 
takřka do dvou hodin ráno.

Posledním slovem mi dovolte poděkovat Obci Mladý Smolivec 
za sponzorský dar, Romanu Karlíkovi za provázení celou akcí, 
Verče a Ivče za točení piva, všem zúčastněným za předvedenou 
odvahu a hlavně Tomášovi a Pepovi, kteří přišli s dobrým 
nápadem a nebáli se ho zrealizovat. Doufám, že příští rok se 
dočkáme prvního ročníku Pokoření Smolivecké lávky.

Jiří Krejčík



Kupón na řádkovou inzerci Jméno a příjmení:

Adresa:

Kupón slouží pro řádkovou inzerci v jednom vydání Smoliveckých novin o maximální délce 120 znaků včetně mezer a kontaktu ke zveřejnění.
Vyplněný kupon doručte do redakce - Mladý Smolivec 95, 335 01 Nepomuk
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Marti TIP, jak být FIT:
„Příběhy z nutriční poradny: 
Stravování sov a ranních ptáčat“

„Ranní ptáčata“, „skřivani“, neboli „denní typy“, jsou lidé, kteří přirozeně, nehledě na svou pracovní dobu, tedy i ve dnech 
volna, vstávají časně a nedělá jim to větší obtíže. Nejvíce energie, výkonnosti a soustředěnosti mají dopoledne a brzy odpoledne 
a směrem k večeru je jim již přirozený klid, odpočinek, úbytek energie a chodí spát dříve (cca mezi 21. – 22. hodinou). Často 
podle toho tak funguje i jejich tělo a zažívání. Snídani obvykle potřebují, mají největší hlad přes den a směrem k odpoledni 
a večeru už nepotřebují tolik jíst a ani nevyžadují velké porce. 

Kdežto „sovy“, neboli „večerní typy“, jsou lidé, kteří si rádi přispí, rozhodně se nejedná o ranní ptáčky, ráno a dopoledne mají 
pomalý „rozjezd“, nejvíce energie mají odpoledne a večer a většinu pracovních povinností rádi a efektivně dělají ve druhé části 
dne (odpoledne, večer a mnohdy i v noci). Také často chodí i později spát (až po 22. hodině a déle, pokud jim to jejich charakter 
práce dovolí kvůli vstávání). Stejně tak to mají i se stravováním a trávením. Neradi brzy snídají, zato nejzásadnější hlad či chuť 
k jídlu se u této skupiny lidí projevuje odpoledne nebo k večeru. A samozřejmě, nic není černobílé, a tak je patrné, že bude 
hrstka lidí, která je buď nějakému režimu vyloženě naučená, tak už ani nepozná, co je její přirozenost. Anebo jsou zkrátka lidé 
i „něco mezi“.

Další „Příběh z nutriční poradny“ vypráví o případu Simony. 
Simona je maminka dvou dětí, se kterými byla na rodičovské 
dovolené a přes péči o dvě malé děti se velmi odbývala v jídle…

Simona byla vždy ranní ptáče, a tak i jako bezdětná byla zvyklá 
na brzké vstávání a pracovní nasazení již od rána. Dokud ještě 
neměla děti a chodila do práce, bylo pro ni přirozené se doma 
nasnídat, v práci posvačit, poobědvat i znovu odpoledne posvačit 
a večeře již mívala doma odlehčenou formou v podobě teplé 
polévky nebo v létě zeleninového salátu, což ji velmi vyhovovalo. 
Přes den měla dostatek sil, energie, koncentrace i kreativity na 
práci díky pravidelné a vyvážené stravě a velmi snadno se jí 
udržovala štíhlá postava. 

Po narození dětí, které měla po sobě s odstupem dvou let, 
ovšem začala zanedbávat svoje potřeby ve stravování a během 
rušného dopoledne s dětmi vždy jen něco uzobla, popřípadě 
dojedla po dětech. První „pořádné jídlo“ bylo až k večeru po 
příchodu manžela z práce, který si převzal děti do své péče 
a Sandra tak měla klid a čas se konečně najíst. Jenže ve chvíli, kdy 
z ní spadl celodenní shon a konečně si udělala prostor na sebe 
a svoje jídlo, tak se dostavila vlna obrovského hladu a chuti 
a Sandra se tak vždy přejedla. To se samozřejmě podepisovalo na 
postupném přibírání na tělesné hmotnosti, ale i na častých večer-
ních nevolnostech z přejídání. Po tom, co jsme si se Sandrou při 
našem setkání o všem popovídaly, tak jsem ji znovu navedla 
navrátit se k sobě a svému stravování, na které byla zvyklá v době 
před „dětmi“. 

Poté tedy nejprve nakrmila obě děti a místo toho, aby se hned 
pak věnovala domácím pracím a jiným aktivitám, tak si dovolila si 
sednout ke svému jídlu. Po dětech dojídala už jen to, co ji bylo líto 
vyhodit. Takto to praktikovala od snídaně až po odpolední svačinu 

a večeře tak již byla pro ni jen „třešnička na dortu“. Děti hlídal v tu 
dobu jejich tatínek, takže měla prostor si připravit oblíbený 
zeleninový salát či teplou polévku. Pouze sporadicky se sama 
připravila o klid a požitek z jídla a to v tom případě, kdy se nechala 
strhnout hektičností dne a opět upozadila sama sebe. To se jí ale 
podle jejích slov vždy večer vymstilo přejedením. Sandře se díky 
navrácení se k respektování své přirozenosti „ranního ptáčka“, 
kdy začala opět ponejvíce jíst přes den a ne večer, podařilo získat 
energii a sílu na denní aktivity, upravit zažívání a zhubnout 4 kg.

Uvědomění na závěr: Pokud si nejste vědomi toho, zdali jste 
spíše denní nebo večerní typ, zkuste si rozpomenout na čas, kdy 
nemáte povinnost vstávat nebo jít nuceně v určitou dobu spát 
(například o víkendech, ve dnech volna nebo na dovolené). Jste 
spíše ranní ptáče nebo sova? Ranní typy mohou dopoledne 
posnídat, posvačit, dát si vydatnější oběd a případnou odpolední 
svačinu a večeři již odlehčit. Naopak večerní typy mohou zkusit 
snídani lehce posunout na dopoledne, dopolední svačinu třeba 
i vypustit, poobědvat střídmě a naopak zvětšit odpolední svačinu 
a večeři. Možná už po jednom takovém dni, ve kterém budete 
tolerovat přirozené potřeby těla, ucítíte rozdíl, který se může 
projevit ve výkonnosti, ve zlepšení trávení a dlouhodobě i co se 
vývoje hmotnosti týče. 

Hezké dny přeje 
Bc. Martina Korejčková, DiS., 

nutriční terapeutka 
www.martinakorejckova.cz, 

t.č.: +420 721 634 113
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Předválečná léta v Dožicích
Rok 1933 začíná krutou zimou, v měsíci lednu napadlo 

spoustu sněhu do výše půl metru. V roce 2020 vzácnost 
a naprostá kalamita. V roce 1933 také přibyl v obci Dožice 
jeden pěkný domek, jímž získává obec na celkovém vzhledu. 
Domek paní Anny Šindelářové, ve kterém je umístěn obchod se 
zbožím osadnickým a střižným, čp. 44. K tomuto účelu ho 
manželé Šindelářovi z Prahy zakoupili za obnos 15 000 Kč od 
Františka a Anny Slavíčkových. Současně s rozšířením okresní 
silnice byly položeny roury k odvedení vody z věčně páchnou-
cích louží proti dolejšímu rohu hospodářských stavení zdejšího 
velkostatku, které sloužily dříve za nádrž splachů a bláta. I tento 
čin napomohl celkovému vzhledu obce a hlavně veřejnému 
zdravotnictví. S rozšířením, odvodněním a vyštěrkováním do té 
doby velmi úzké a nesjízdné ba i neschůdné ulice „Souhradí“ 
dokázalo čilé obecní zastupitelstvo, že dovede řídit obec tak, 
aby získávala i na celkovém vzhledu a občané na pohodlí. 
V tomto roce se rozmnožili v míře dávno nevídané hraboši polní 
(mus agrarius), pravděpodobně následkem suchého léta a pod-
zimu. A vůbec letošní klima mělo velmi příznivý vliv pro vývoj 
všech druhů hlodavců, myší, zajíců, křečků, ondater, či bobříků 
pižmových.  Rok 1933 začínal tuhou zimou a tou také končil. 
Teplota v prosinci byla až 20 °C pod nulou. Místy se utvořily 
takové závěje, že vážně ohrozily i dopravu. Prosinec roku 1933 
byl nechladnějším prosincem v posledních 31 letech.

O letech 1934, 1935 a 1936 je v obecní kronice zazname-
náno jen velmi málo.

V červenci roku 1934 vstoupil v platnost obilní monopol, 
jímž byly stanoveny pevné ceny na veškeré druhy obilí, které se 
měsíc po měsíci zvyšovaly 1,5 Kč až 2 Kč na 1 q (q → metrický 
cent = 100 kg). Tímto zákrokem vlády oproti letům minulým 
zemědělci nesporně získali.

V roce 1935 bylo velké sucho a letní teploty se šplhaly 
k 40 °C. Zemědělci nemohli uživit svůj stav dobytka, vypro-
dávali ho, a proto ceny v důsledku toho velmi poklesly a maso 
bylo velmi levné. Po stránce sociální jsou poměry v obci stále tí-
živé. Je hodně zadlužených a výdělků kromě u dvora v tomto 
roce není. Zdravotní stav občanů i dětí je ale mimořádně dobrý 
a epidemické nemoci se nevyskytly. V tomto roce se 19. srpna 
odstěhoval dosavadní řídící učitel a kronikář pan Alois Tintěra 
na nové působiště do Žďáru u Blovic. Na zdejší škole působil 
12 let a od roku 1928 zapisoval do obecní kroniky.

Roku 1936 je tolik dešťů, že jich není pamětníka. V červenci 
jsou teploty nízké, těžko se seče, vlhké obilí v panákách roste 
a v celém měsíci není dvou dnů bez deště. V srpnu stále prší 
a není možné úrodu svážet. Až koncem měsíce začínají sucha.

Od roku 1937 obecní kronika nebyla vedena a až po 
28 letech začátkem roku 1964 ji začal dopisovat ve svých 
74 letech pan Josef Šmíd, obuvník. Záznamy z těchto nepopsa-
ných let nebyly žádné, nezbývalo mu než se dotazovat starších 
občanů a hledat v kronikách sousedních obcí. Bohužel těch 
informací bylo málo, proto dopisované roky jsou velmi skromné. 
Jsou to spíše zprávy o počasí a zmínky popisující situaci v České 
republice. Z roku 1937 je pouze záznam o úmrtí prvního 
prezidenta Tomáše Garrigue Masaryka, zemřel 14. září ve věku 
87 let. Novým prezidentem byl zvolen Dr. Eduard Beneš.

Pavlína Hošková
Kronika obce Dožice, 

vedená od roku 1928 po současnost
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Kupón na řádkovou inzerci Jméno a příjmení:

Adresa:

Kupón slouží pro řádkovou inzerci v jednom vydání Smoliveckých novin o maximální délce 120 znaků včetně mezer a kontaktu ke zveřejnění.
Vyplněný kupon doručte do redakce - Mladý Smolivec 95, 335 01 Nepomuk
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Marti TIP, jak být FIT:
„Příběhy z nutriční poradny: 
Stravování sov a ranních ptáčat“

„Ranní ptáčata“, „skřivani“, neboli „denní typy“, jsou lidé, kteří přirozeně, nehledě na svou pracovní dobu, tedy i ve dnech 
volna, vstávají časně a nedělá jim to větší obtíže. Nejvíce energie, výkonnosti a soustředěnosti mají dopoledne a brzy odpoledne 
a směrem k večeru je jim již přirozený klid, odpočinek, úbytek energie a chodí spát dříve (cca mezi 21. – 22. hodinou). Často 
podle toho tak funguje i jejich tělo a zažívání. Snídani obvykle potřebují, mají největší hlad přes den a směrem k odpoledni 
a večeru už nepotřebují tolik jíst a ani nevyžadují velké porce. 

Kdežto „sovy“, neboli „večerní typy“, jsou lidé, kteří si rádi přispí, rozhodně se nejedná o ranní ptáčky, ráno a dopoledne mají 
pomalý „rozjezd“, nejvíce energie mají odpoledne a večer a většinu pracovních povinností rádi a efektivně dělají ve druhé části 
dne (odpoledne, večer a mnohdy i v noci). Také často chodí i později spát (až po 22. hodině a déle, pokud jim to jejich charakter 
práce dovolí kvůli vstávání). Stejně tak to mají i se stravováním a trávením. Neradi brzy snídají, zato nejzásadnější hlad či chuť 
k jídlu se u této skupiny lidí projevuje odpoledne nebo k večeru. A samozřejmě, nic není černobílé, a tak je patrné, že bude 
hrstka lidí, která je buď nějakému režimu vyloženě naučená, tak už ani nepozná, co je její přirozenost. Anebo jsou zkrátka lidé 
i „něco mezi“.

Další „Příběh z nutriční poradny“ vypráví o případu Simony. 
Simona je maminka dvou dětí, se kterými byla na rodičovské 
dovolené a přes péči o dvě malé děti se velmi odbývala v jídle…

Simona byla vždy ranní ptáče, a tak i jako bezdětná byla zvyklá 
na brzké vstávání a pracovní nasazení již od rána. Dokud ještě 
neměla děti a chodila do práce, bylo pro ni přirozené se doma 
nasnídat, v práci posvačit, poobědvat i znovu odpoledne posvačit 
a večeře již mívala doma odlehčenou formou v podobě teplé 
polévky nebo v létě zeleninového salátu, což ji velmi vyhovovalo. 
Přes den měla dostatek sil, energie, koncentrace i kreativity na 
práci díky pravidelné a vyvážené stravě a velmi snadno se jí 
udržovala štíhlá postava. 

Po narození dětí, které měla po sobě s odstupem dvou let, 
ovšem začala zanedbávat svoje potřeby ve stravování a během 
rušného dopoledne s dětmi vždy jen něco uzobla, popřípadě 
dojedla po dětech. První „pořádné jídlo“ bylo až k večeru po 
příchodu manžela z práce, který si převzal děti do své péče 
a Sandra tak měla klid a čas se konečně najíst. Jenže ve chvíli, kdy 
z ní spadl celodenní shon a konečně si udělala prostor na sebe 
a svoje jídlo, tak se dostavila vlna obrovského hladu a chuti 
a Sandra se tak vždy přejedla. To se samozřejmě podepisovalo na 
postupném přibírání na tělesné hmotnosti, ale i na častých večer-
ních nevolnostech z přejídání. Po tom, co jsme si se Sandrou při 
našem setkání o všem popovídaly, tak jsem ji znovu navedla 
navrátit se k sobě a svému stravování, na které byla zvyklá v době 
před „dětmi“. 

Poté tedy nejprve nakrmila obě děti a místo toho, aby se hned 
pak věnovala domácím pracím a jiným aktivitám, tak si dovolila si 
sednout ke svému jídlu. Po dětech dojídala už jen to, co ji bylo líto 
vyhodit. Takto to praktikovala od snídaně až po odpolední svačinu 

a večeře tak již byla pro ni jen „třešnička na dortu“. Děti hlídal v tu 
dobu jejich tatínek, takže měla prostor si připravit oblíbený 
zeleninový salát či teplou polévku. Pouze sporadicky se sama 
připravila o klid a požitek z jídla a to v tom případě, kdy se nechala 
strhnout hektičností dne a opět upozadila sama sebe. To se jí ale 
podle jejích slov vždy večer vymstilo přejedením. Sandře se díky 
navrácení se k respektování své přirozenosti „ranního ptáčka“, 
kdy začala opět ponejvíce jíst přes den a ne večer, podařilo získat 
energii a sílu na denní aktivity, upravit zažívání a zhubnout 4 kg.

Uvědomění na závěr: Pokud si nejste vědomi toho, zdali jste 
spíše denní nebo večerní typ, zkuste si rozpomenout na čas, kdy 
nemáte povinnost vstávat nebo jít nuceně v určitou dobu spát 
(například o víkendech, ve dnech volna nebo na dovolené). Jste 
spíše ranní ptáče nebo sova? Ranní typy mohou dopoledne 
posnídat, posvačit, dát si vydatnější oběd a případnou odpolední 
svačinu a večeři již odlehčit. Naopak večerní typy mohou zkusit 
snídani lehce posunout na dopoledne, dopolední svačinu třeba 
i vypustit, poobědvat střídmě a naopak zvětšit odpolední svačinu 
a večeři. Možná už po jednom takovém dni, ve kterém budete 
tolerovat přirozené potřeby těla, ucítíte rozdíl, který se může 
projevit ve výkonnosti, ve zlepšení trávení a dlouhodobě i co se 
vývoje hmotnosti týče. 

Hezké dny přeje 
Bc. Martina Korejčková, DiS., 

nutriční terapeutka 
www.martinakorejckova.cz, 

t.č.: +420 721 634 113
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Předválečná léta v Dožicích
Rok 1933 začíná krutou zimou, v měsíci lednu napadlo 

spoustu sněhu do výše půl metru. V roce 2020 vzácnost 
a naprostá kalamita. V roce 1933 také přibyl v obci Dožice 
jeden pěkný domek, jímž získává obec na celkovém vzhledu. 
Domek paní Anny Šindelářové, ve kterém je umístěn obchod se 
zbožím osadnickým a střižným, čp. 44. K tomuto účelu ho 
manželé Šindelářovi z Prahy zakoupili za obnos 15 000 Kč od 
Františka a Anny Slavíčkových. Současně s rozšířením okresní 
silnice byly položeny roury k odvedení vody z věčně páchnou-
cích louží proti dolejšímu rohu hospodářských stavení zdejšího 
velkostatku, které sloužily dříve za nádrž splachů a bláta. I tento 
čin napomohl celkovému vzhledu obce a hlavně veřejnému 
zdravotnictví. S rozšířením, odvodněním a vyštěrkováním do té 
doby velmi úzké a nesjízdné ba i neschůdné ulice „Souhradí“ 
dokázalo čilé obecní zastupitelstvo, že dovede řídit obec tak, 
aby získávala i na celkovém vzhledu a občané na pohodlí. 
V tomto roce se rozmnožili v míře dávno nevídané hraboši polní 
(mus agrarius), pravděpodobně následkem suchého léta a pod-
zimu. A vůbec letošní klima mělo velmi příznivý vliv pro vývoj 
všech druhů hlodavců, myší, zajíců, křečků, ondater, či bobříků 
pižmových.  Rok 1933 začínal tuhou zimou a tou také končil. 
Teplota v prosinci byla až 20 °C pod nulou. Místy se utvořily 
takové závěje, že vážně ohrozily i dopravu. Prosinec roku 1933 
byl nechladnějším prosincem v posledních 31 letech.

O letech 1934, 1935 a 1936 je v obecní kronice zazname-
náno jen velmi málo.

V červenci roku 1934 vstoupil v platnost obilní monopol, 
jímž byly stanoveny pevné ceny na veškeré druhy obilí, které se 
měsíc po měsíci zvyšovaly 1,5 Kč až 2 Kč na 1 q (q → metrický 
cent = 100 kg). Tímto zákrokem vlády oproti letům minulým 
zemědělci nesporně získali.

V roce 1935 bylo velké sucho a letní teploty se šplhaly 
k 40 °C. Zemědělci nemohli uživit svůj stav dobytka, vypro-
dávali ho, a proto ceny v důsledku toho velmi poklesly a maso 
bylo velmi levné. Po stránce sociální jsou poměry v obci stále tí-
živé. Je hodně zadlužených a výdělků kromě u dvora v tomto 
roce není. Zdravotní stav občanů i dětí je ale mimořádně dobrý 
a epidemické nemoci se nevyskytly. V tomto roce se 19. srpna 
odstěhoval dosavadní řídící učitel a kronikář pan Alois Tintěra 
na nové působiště do Žďáru u Blovic. Na zdejší škole působil 
12 let a od roku 1928 zapisoval do obecní kroniky.

Roku 1936 je tolik dešťů, že jich není pamětníka. V červenci 
jsou teploty nízké, těžko se seče, vlhké obilí v panákách roste 
a v celém měsíci není dvou dnů bez deště. V srpnu stále prší 
a není možné úrodu svážet. Až koncem měsíce začínají sucha.

Od roku 1937 obecní kronika nebyla vedena a až po 
28 letech začátkem roku 1964 ji začal dopisovat ve svých 
74 letech pan Josef Šmíd, obuvník. Záznamy z těchto nepopsa-
ných let nebyly žádné, nezbývalo mu než se dotazovat starších 
občanů a hledat v kronikách sousedních obcí. Bohužel těch 
informací bylo málo, proto dopisované roky jsou velmi skromné. 
Jsou to spíše zprávy o počasí a zmínky popisující situaci v České 
republice. Z roku 1937 je pouze záznam o úmrtí prvního 
prezidenta Tomáše Garrigue Masaryka, zemřel 14. září ve věku 
87 let. Novým prezidentem byl zvolen Dr. Eduard Beneš.

Pavlína Hošková
Kronika obce Dožice, 

vedená od roku 1928 po současnost
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